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Heeft betrekking op Berap 2020-2 
 doel 1.3.2 Vrijval budget Peuterwerk

Paginanummer: 8/58  
Vraag  Wat precies is de ‘kennis van nu’ waarnaar verwezen wordt als les dat geleerd is uit subsidie 

aanvraag voor 2020 op basis van 2019?
 Hoe kan deze gezette stap zijn gebeurd?
 Wat kunnen mogelijke gevolgen – financieel, inzet personeel, uitvoering juiste 

werkzaamheden- zijn voor het Zwolse Peuterwerk en voor gemeente Zwolle als later blijkt dat 
het Rijk hier niet mee akkoord is? 

  
Antwoord  In 2018 is hoofdstuk 16 Peuteropvang en VE gemeente Zwolle toegevoegd aan de Algemene 

Subsidieverordening Zwolle. Dit betrof een herziende subsidiesystematiek passend bij de Wet 
harmonisatie kinderopvang en peuterspeelzaalwerk. Het bleek lastig te zijn om op basis van de 
nieuwe subsidiesystematiek goed in te schatten hoeveel subsidie benodigd was voor 2019 en 
vervolgens ook voor 2020. De verwachting is dat dit beter mogelijk is voor 2021. Het exact bepalen 
van de benodigde subsidie voorafgaand aan het subsidiejaar is overigens niet mogelijk. Op 
voorhand is niet precies te bepalen hoeveel gebruik gemaakt gaat worden van gesubsidieerd 
peuterwerk.
Er zijn geen (mogelijke) gevolgen. De gemeente voldoet met deze subsidiesystematiek aan de 
Wet harmonisatie kinderopvang en peuterspeelzaalwerk. De besteding van het budget Peuterwerk 
hoeft niet verantwoord te worden aan het Rijk.

  
Portefeuillehouder
 

Michiel van Willigen

Beantwoord door
 

Anja Koets

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

 a.koets@zwolle.nl
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Heeft betrekking op Berap 2020-2 
Doel 5.2.1

Paginanummer:22/58 

Vraag In hoeverre zijn kinderen en jongeren betrokken bij criteria ter versterking van de positie van 
Zwolle als koop- en recreatiecentrum van de regio? 

  
Antwoord  Bij de strategische positionering van de stad en de evenementen worden jongeren betrokken

Vanuit de strategische positionering van de stad wil de stad meer jongeren vasthouden en meer 
jongeren trekken. De stad wil immers ook in de toekomst een sterke basis hebben. Onderzoek 
heeft geleerd dat een stad dat moet doen door het juiste aanbod te bieden op Wonen, Werken en 
Vrije tijd onder de titel “Experimentele Hanzestad”. Het is belangrijk dat de doelgroep bij deze 
uitwerking wordt betrokken. Daarover heeft al een eerste gesprek plaatsgevonden met de 
jongerenraad. Voor de jongeren is meepraten en meedenken relevant wanneer het gaat om een 
concrete vraag. We beraden ons hoe dat verder goed vorm te geven.

Vanuit evenementen zetten we al een tijdje in op een goed aanbod voor jongeren. Een aantal 
evenementenorganisatoren doen dat heel gericht. Bijvoorbeeld Zwolle Unlimited (via Woest), 
Bevrijdingsfestival Overijssel en het nieuwe evenement Into the Summer dat actief de 
samenwerking zoekt met onder andere Landstede. 

  
Portefeuillehouder
 

René de Heer, Monique Schuttenbeld

Beantwoord door
 

Rob van Oosterhout

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

ral.van.oosterhout@zwolle.nl
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Vraag Een krachtige doorgaande leerlijn om achterstand op de arbeidsmarkt te voorkomen bij jongeren. 
Hiermee verwacht u afzwakkingen van stijgende jeugdwerkloosheid en beperkt u instroom in de 
bijstand. 
 Hoeveel verschillende doorgaande leerlijnen worden aangeboden voor jongeren 25-? 
 Hoe ver vooruit wordt nu -als gevolg van Corona- gekeken naar deze doorgaande leerlijnen? 
 Hoe flexibel en breed zijn deze doorgaande leerlijn om harde garanties te geven dat jongeren 

in het onderwijs blijven en zo nodig gekwalificeerd en flexibel de arbeidsmarkt kunnen 
betreden aan eind van Corona?

  
Antwoord Het is belangrijk dat de leerling zo min mogelijk overlap, breuken of lacunes in het leerproces 

ervaart. In de RMC regio IJssel-Vecht werken we samen met het onderwijs en de 
arbeidsmarktregio aan verschillende projecten en activiteiten die helpen bij het realiseren en/of 
optimaliseren van de doorlopende leerlijn van een leerling.  

Binnen de RMC regio, arbeidsmarktregio en gemeente lokaal wordt vooral nu gekeken naar de 
extra inzet om jongeren die uitvallen op school terug te leiden naar het onderwijs. Daarbij zijn we 
aan het onderzoeken hoe we deze jongeren optimaal in een vroeg stadium kunnen bereiken, door 
bijvoorbeeld exit gesprekken op school bij te wonen. Deze inzet loopt in ieder geval tot 2021. 
Daarnaast hebben we in het vsv programma 2021-2024 extra aandacht voor de verschillende 
overstapmomenten van de jongere binnen zijn onderwijscarrière en daarna. 

De ondersteuning vanuit het onderwijs en vanuit de gemeente bieden we zo optimaal mogelijk en 
intensief mogelijk aan. Daarbij kijken we altijd naar wat de jongere nodig heeft aan passende 
ondersteuning. Dit is maatwerk. Ook als een jongere ongekwalificeerd de arbeidsmarkt op gaat 
houden we als RMC contact met de jongere en zoeken we naar combinaties als leren en werken. 
Harde garanties zijn er niet, de jongere heeft een eigen keuze. Maar door aan te sluiten bij de 
jongere zorgen we voor een flexibele krachtige doorgaande leerlijn met als doel een zelfstandige 
deelname aan de maatschappij.

  
Portefeuillehouder
 

Michiel van Willigen

Beantwoord door
 

Helen v.d. Haar / Daniël Meijerink

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

d.meijerink@zwolle.nl
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Heeft betrekking op Berap 2020-2 
 
Paginanummer:12 / 2.2.1

Vraag Op deze pagina meldt u stevig in te zetten op mensen en hun human capital. Welke kansen zijn er 
nu, bij een krimpende en instabiele arbeidsmarkt tijdens Corona, juist deze doelgroepen met meer 
behoefte aan steun, zorg en begeleiding die banen krijgen en behouden? Hoe wendbaar zijn de 
meewerkende organisaties?

  
Antwoord De coronacrisis heeft een heftige omslag op de arbeidsmarkt veroorzaakt, een situatie waar 

niemand ervaring mee heeft. De landelijke overheid heeft verschillende regelingen ingesteld om 
werkgelegenheid te behouden en werkgevers door de crisis te helpen. Aanvullend op de landelijke 
regelingen hebben wij een herstelprogramma opgezet, samen met onze partners. We hebben een 
Regio Zwolle Brigade en een Taskforce Werk ingericht. Leren en werken heeft daarin een 
prominente rol omdat het belang van her-, om- en bijscholing voor werkenden en werkzoekenden 
groot is, zeker voor sectoren die hard getroffen zijn. 

De vraag van werkgevers sluit niet altijd aan op de kwalificaties van werkzoekenden. Werkenden 
en werkzoekenden hebben nog steeds te maken met veranderende eisen binnen veel beroepen. 
Die ontwikkeling is door de crisis versterkt. Enerzijds zien wij dat sectoren waaronder horeca en 
zakelijke dienstverlening te maken hebben met een krimp en een overschot aan personeel. 
Anderzijds zien wij sectoren die juist een groei doormaken. De crisis laat opnieuw zien dat leren en 
ontwikkelen, om duurzaam inzetbaar te blijven op de arbeidsmarkt, belangrijk is en blijft. Door de 
inzet van de HCA en het Ontwikkelfonds is het mogelijk om werkgevers en inwoners een financiële 
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steun in de rug te geven voor leven lang ontwikkelen. Meer dan 147 werkgevers hebben een 
aanvraag dit jaar ingediend en 1200 medewerkers zijn bereikt. Met de aanpak van Actieteam werk 
leveren we maatwerk en voeren we individuele gesprekken voor inwoners en kwetsbare 
doelgroepen. Hier hebben zich 792 mensen zich aangemeld waarvan 197 Zwollenaren. 

We kennen een traditie van samenwerking tussen UWV, gemeenten, onderwijs en sociale 
partners. De thema’s waaraan we werken zijn werkgeversdienstverlening, het transparant maken 
en houden van werkzoekenden en het harmoniseren van instrumenten. Een crisis van deze 
omvang benadrukt het belang van onze samenwerking, we kunnen het niet alleen. 
 

  
Portefeuillehouder
 

René de Heer

Beantwoord door
 

Manon Koldewijn / Milad Lahdo

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

 m.koldewijn@zwolle.nl / 06-53520540
 M.Lahdo@zwolle.nl / 038-4982866

Gesteld door fractie GroenLinks

Heeft betrekking op Berap 
Doel 2.2.1

Paginanummer

 Vraag
 

 Hoeveel beschutte werkplekken zijn er in 2020 gerealiseerd. Hoeveel beschut binnen en buiten 
(of gedetacheerd/begeleid werk)? Hoe verhouden deze getallen zich tot de doelstellingen?
 
Er wordt aangegeven dat de inkoopprijs van beschut binnen en detacheringen hoger is uitgevallen 
dan begroot. Dit is mogelijk een jaarlijks financieel knelpunt. Kan worden uitgelegd hoe dit 
knelpunt wordt veroorzaakt?
 

Antwoord Aantal werkplekken 2020 570 fte waarvan binnen 297 fte (52,1%) en buiten 273 fte (47,9%) 
Doelstelling binnen / buiten 2020 = 47,7 % / 52,3 %
Het inkoopbedrag per fte voor beschut binnen is hoger dan gedetacheerd. Door meer personen 
beschut binnen in plaats van gedetacheerd is het totale inkoopbedrag hoger dan begroot.
Door een ouder en kwetsbaar wordende groep wordt het steeds lastiger om personen te 
detacheren of gedetacheerd te houden. De loonwaarde van personen zal dalen waardoor 
werkgevers een lager detacheringstarief zullen gaan vragen. Financieel wordt dit knelpunt jaarlijks 
groter. Corona beperkt op dit moment ook de plaatsingsmogelijkheden.  

Portefeuillehouder René de Heer

Beantwoord door Milad Lahdo

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

 M.Lahdo@zwolle.nl
038-4982866

 

mailto:m.koldewijn@zwolle.nl
mailto:M.Lahdo@zwolle.nl
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Vraag Waarom wordt Groen Erfgoed, zoals oa. hofjes in de binnenstad, en de bescherming ervan niet 
meegenomen in dit domein Cultureel Erfgoed?

  
Antwoord De aandacht voor Groen Erfgoed is er in Zwolle vanuit zowel Groen als vanuit Erfgoed. 

Cultuurhistorisch waardevolle (groen)structuren hebben bijvoorbeeld vaak ook een 
landschappelijke waarde of behoren tot een bestaande groen- en bomenstructuur. Dit samenspel 
heeft er in geresulteerd dat Groen Erfgoed al op diverse manieren wordt beschermd. De 
monumentale en waardevolle bomen worden bijvoorbeeld aangewezen en geregistreerd ten 
behoeve van de Bomenverordening. De bijzondere status van deze bomen geeft aan dat er 
zwaarwegende belangen moeten zijn om ze te mogen kappen. Daarnaast kennen we in Zwolle 
enkele groene Rijksmonumenten zoals het Engelse Werk. In het geldende bestemmingsplan 
Binnenstad en omgeving is een dubbelbestemming Waarde - Cultuurhistorie opgenomen voor de 
bolwerken met groen karakter en voor binnenplaatsen met een behoudenswaardige groene 
inrichting. Groen Erfgoed, zoals de groene binnenplaatsen in de binnenstad, vallen daarmee mede 
binnen het domein Cultureel Erfgoed.

  
Portefeuillehouder
 

Monique Schuttenbeld

Beantwoord door
 

Henry Kranenborg

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

hl.kranenborg@zwolle.nl / 06-12143448
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Vraag   Hoe wordt er gemeten en gemonitord of bewoners (meer)tevreden zijn bij “We zorgen dat alle 
gebieden een hoogwaardige water-, groen- en recreatiestructuur krijgen en houden?” 

 waar zijn de laatste metingen te lezen?
  
Antwoord Via het tweejaarlijkse Buurt-voor-Buurt onderzoek wordt o.a. de tevredenheid over groen gemonitord. Het 

laatste Buurt-voor-Buurt onderzoek waarvan de uitkomsten bekend zijn, is van 2018. De uitkomsten van 
het Buurt-voor-Buurt onderzoek  2020 komen eind december 2020 beschikbaar.

De gegevens van het Buurt-voor-Buurt zijn op 2 manieren te raadplegen. Via 
https://zwolle.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=85ad6bcc6f1b43b79fb402d6172338bb
Daar is op indexniveau (de leefbaarheidsindex, de veiligheidsindex, de fysieke index en de sociale index) 
te vinden hoe het staat met de leefbaarheid, veiligheid en fysieke en sociale gesteldheid van de stad. En 
hoe de bewoners tegen de (ontwikkeling van de) stad en hun eigen buurt aankijken. 

Daarnaast zijn de Buurt-voor-Buurt gegevens ook beschikbaar op https://cijfersoverzwolle.nl/
Gegevens over tevredenheid en aanwezigheid groen kunt u vinden door te scrollen naar “Buurt-voor-
Buurt onderzoek” en daar “voorzieningen” aan te klikken. Bij “hoeveelheid fysieke voorzieningen” vindt u 
gegevens over de aanwezigheid van groen. Bij “tevredenheid over voorzieningen” vindt u bij 
“groenvoorziening” de gewenste informatie.

  
Portefeuillehouder
 

William Dogger

Beantwoord door
 

Via Winnifred Blokland

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

Evenblij, Ingeborg, 038-4982383, I.Evenblij@zwolle.nl
 
 

mailto:hl.kranenborg@zwolle.nl
https://zwolle.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=85ad6bcc6f1b43b79fb402d6172338bb
https://cijfersoverzwolle.nl/
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Heeft betrekking op Berap 2020-2 
Doel 6.1.1 Omgevingsvisie

Paginanummer:

Vraag Waarom valt het Energieonderzoeken Spoorzone onder het 
programmaonderdeel  omgevingsvisie?
 

Antwoord De gebiedsontwikkeling Spoorzone is gekoppeld aan dit doel. Het energieonderzoek Spoorzone 
heeft een directe relatie met deze gebiedsontwikkeling (uitwerking Ontwikkelkader Spoorzone).

Binnen de begroting wordt energie zo integraal mogelijk opgenomen in de beleidsvelden. 
Energiemaatregelen voor specifieke projecten, zoals de spoorzone,  worden daarom opgenomen 
als onderdeel van deze projecten. Zo is versnelling ombouw LED-verlichting onderdeel van doel 
7.1.2 en verduurzaming van verhuurde panden cq. gemeentelijke huisvesting onderdeel van doel 
7.1.4 en 9.1.2.  

 
Portefeuillehouder Ed Anker / Monique Schuttenbeld 
Beantwoord door Pien van der Does / Menno ten Heggeler
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

  p.van.der.does@zwolle.nl
038-4982629

Gesteld door fractie GroenLinks

Heeft betrekking op Berap 2020-2
Doel 7.3.2
 
Pagina nummer: 

Vraag Wanneer zal begonnen met de aanleg van het nieuwe Azaleapark - en is er al een definitief 
ontwerp? Op welke wijze is input van buurtbewoners uiteindelijk beland in dit ontwerp?

Antwoord Het ontwerp voor het Azaleapark is in een afrondende fase. In verschillende (digitale) sessies met 
bewoners hebben we dit voorjaar met hen over hun wensen gesproken. Deze hebben we waar 
mogelijk toegepast. Eind november wordt het voorlopig ontwerp aan de bewoners gepresenteerd. 
We streven er naar begin 2021 een definitief ontwerp te kunnen opleveren. Medio 2021 wordt dan 
gestart met de realisatie.  

Portefeuillehouder Ed Anker

Beantwoord door Heleen Post

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

H.post@zwolle.nl

mailto:p.van.der.does@zwolle.nl
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Begroting 2021 
Doel  1.3.1 iedereen moet mee kunnen doen
 

Vraag Gemeente Zwolle ontvangt een subsidie van ZonMW van € 20.000 (twee vouchers) voor de 
uitvoering van de regeling ‘iedereen moet kunnen meedoen met (social)media. Uitvoering hiervan 
ligt bij Hogeschool Windesheim die de kosten bij de gemeente Zwolle declareert . Wat levert dit tot 
nu toe op? Hoeveel kinderen/jongeren hebben hierdoor mee kunnen doen?  Bij succes kan dit 
systeem ook ingezet worden voor andere belangrijke thema’s

Antwoord De belangrijkste conclusies van dit onderzoek onder jongeren in jeugdhulp en hun begeleiders en 
behandelaars zijn samenvattend:

- Nagenoeg alle deelnemende jongeren beschikken over eigen devices die ze vrij mogen 
gebruiken.

- De meeste jongeren willen wel graag meer ondersteuning bij social media gebruik maar 
vragen hier niet om.

- Jongeren geven unaniem aan moeite te hebben met het op waarde schatten van online 
gedeelde berichten.

- Begeleiding bij social media gebruik is vrijwel uitsluitend ‘curatief’ n.a.v. incidenten of 
vragen vanuit de jongeren. De mogelijkheden van begeleiding worden niet optimaal 
benut.

- Er bestaan grote verschillen bij begeleiders en behandelaars qua eigen mediawijsheid 
competenties. Jongeren zijn vaak vaardiger in het gebruik van (social) media dan zijzelf.

- Jongeren denken graag mee over oplossingen voor de vragen die zij hebben tijdens of 
n.a.v. (social) mediagebruik; het onderzoek bevorderde hun gesprek onderling en met 
begeleiders over dit onderwerp.

Frion, Vitree, GGD IJsselland en gemeente gaan als eerste vervolgstap de resultaten en inzichten 
delen en bespreken binnen hun eigen organisaties. Daarnaast hebben wij het voornemen om de 
geleerde lessen te vertalen naar de praktijk, samen met GGD en lectoraat Jeugd & Media 
(Windesheim), jongeren zelf en met partners uit onderwijs, welzijn en zorg die ons daarbij kunnen 
en willen helpen.

  
Portefeuillehouder Michiel van Willigen

Beantwoord door Jan-Willem Dollekamp

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

jw.dollekamp@zwolle.nl
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Begroting 2021  
Doel 1.3.2 Formatie team leerplicht - RMC

 Vraag Welke taken worden voorzien in de incidentele uitbreiding van 3,7 fte (€295.000) en welke 
resultaten worden hiervan verwacht? En welke taken met de incidentele uitbreiding van €50.000 in 
2020? 

Antwoord De Leerplichtwet bepaalt dat jongeren volledig leerplichtig zijn vanaf de eerste schooldag van de 
maand volgend op de maand waarin zij 5 jaar zijn geworden tot en met het schooljaar waarin zij 16 
jaar worden. De gemeente heeft de verantwoordelijkheid voor het toezicht op de naleving van de 
Leerplichtwet. Zij moet ervoor zorgen dat alle leerplichtigen ook daadwerkelijk aan het onderwijs 
deelnemen. Naast de volledige leerplicht kent de Leerplichtwet ook de kwalificatieplicht. Jongeren 
zijn kwalificatieplichtig vanaf de dag volgend op de dag dat de volledige leerplicht eindigt. RMC 
heeft als doel het terugdringen van voortijdig schoolverlaten van jongeren van 18 tot 23 jaar 
zonder startkwalificatie. Daarbij is sinds 2019 ook de monitoring en de regie rol van RMC voor 
jongeren in kwetsbare positie bij gekomen. Dit zijn de wettelijke taken van team lp-RMC. 

Preventie staat voorop bij de uitvoering van de Leerplichtwet en de RMC-taken. We werken op 
zowel beleids- als casusniveau samen met onze partners in het onderwijs, het sociaal domein en 
de arbeidsmarktregio. Samen signaleren we problemen rondom het naar school gaan vroegtijdig 
en we zetten bij de oplossing daarvan het belang van de jongere voorop. RMC houdt jongeren in 
beeld bij de overstapmomenten in hun leven. We zetten in op versterking van verbindingen in de 
omgeving van het kind en de jongere. We zijn de schakel en de makelaar in de samenwerking 
tussen partijen die daarbij actief zijn.

Door de formatie in lijn te brengen met de daadwerkelijke werklast kunnen onze taken en rollen 
vervullen waardoor (gezins)problematiek niet verergerd, de duur van het verzuim wordt verkort en 
iedere jongere op school zit, een baan heeft of een traject volgt van leren en werken, eventueel in 
combinatie met zorg. Met als doel dat iedere jonger uiteindelijk zelfstandig participeert in de 
maatschappij.

  
Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Beantwoord door Daniel Meijerink

 
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

d.meijerink@zwolle.nl
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Begroting 2021  
doel  1.3.3.

 Vraag IHP onderwijs. De huidige corona tijd laat extra zien hoe belangrijk goede, gezonde ventilatie is. In 
veel oude schoolgebouwen is deze ventilatie niet op orde gebleken. Hoe zit dit in de Zwolse 
schoolgebouwen en is er in IHp een aanvulling op gekomen en er financieel rekening gehouden 
met een extra investering  in deze?

Antwoord Landelijk blijkt dat 11 procent van de schoolgebouwen inmiddels onderzochte locaties nog niet 
voldoet aan de bestaande normen voor de luchtkwaliteit, hier zijn mogelijk aanpassingen nodig. 38 
procent van de onderzochte schoolgebouwen voldoet wel. Bij de overige scholen (51 procent) 
loopt het onderzoek nog of kon het onderzoek nog niet uitgevoerd worden.

De “landelijke foto” van de staat van de schoolgebouwen in Nederland, zoals gepresenteerd door 
het LCVS, komt overeen met de Zwolse situatie. Samengevat is voor ruim 50 procent van de 
Zwolse scholen nu nog niet bekend of deze wel of niet voldoen. De schoolbesturen voeren op dit 
moment voor deze schoolgebouwen volop onderzoek uit. Het is nu nog niet bekend wanneer alle 
onderzoeken zijn afgerond. Deze verantwoordelijkheid ligt bij de schoolbesturen.

Gemeente Zwolle en de schoolbesturen bekijken samen de mogelijkheden om gebruik te maken 
van de in ontwikkeling zijnde landelijke subsidieregeling van de rijksoverheid. De rijksoverheid gaat 
hiervoor een bedrag van 360 miljoen euro beschikbaar stellen

  
Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Beantwoord door Jeroen van Ettekoven 
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

Robbert Jan Sluiter
e-mail: r.sluiter@zwolle.nl
Telefoon: 06 22577882
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Begroting 2021  
doel  2.3.1

 Vraag M.b.t. de relatiedesk: “Op basis van een gedeelde visie van professionals die met 
relatieproblematiek en/of gevolgen daarvan te maken krijgen, breiden we interventiemogelijkheden 
van SWT Zwolle en preventiepartners uit”. Vraag: om wat voor interventiemogelijkheden gaat dit, 
en welke partners zijn hierbij betrokken?

Antwoord Met een ketenbrede aanpak willen we ervoor zorgen dat aan de voor- en achterkant van deze 
keten multidisciplinaire/ integrale ondersteuning beschikbaar is om zowel voor, tijdens als na een 
scheiding effectieve ondersteuning te bieden aan onze inwoners. We willen handelingsperspectief 
bieden voor onze inwoners wanneer er een ondersteuningsbehoefte is of gedwongen nodig is op 
verzoek van de rechter. We willen dit doen door: 

1. integrale ondersteuning te bieden op een laagdrempelige, centrale plek met kennis 
en ervaring over relaties, scheiden en ouderschap

2. passende hulp te organiseren bij zeer complexe scheidingssituaties
3. via leergemeenschappen in te zetten op professionaliseren van professionals
4. door steunfiguren in te zetten voor kinderen en jongeren
5. tijdig te investeren in gezonde relaties en de voorbereiding op het ouderschap

Deze aanpak is tot stand gekomen op basis een Zwolse visie die in overleg en bespreking met 
vele Zwolse professionals tot stand is gekomen. Denk aan vFAS-advocaten Zwolle, Sociaal 
Wijkteam, jeugdgezondheidszorg, onderwijs, mediators en professionals uit het preventieve en 
specialistische jeugddomein in Zwolle.

In het najaar van 2020 wordt u via een informatienota nader geïnformeerd.
  
Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Beantwoord door Karin Wierenga
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

k.wierenga@zwolle.nl 

mailto:r.sluiter@zwolle.nl
mailto:k.wierenga@zwolle.nl
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Begroting  
doel 5.1.2

 Vraag Bestedingsvoorstel circulaire economie: Aangegeven wordt dat er mogelijkheden zijn om binnen 
retail als horeca projecten op te pakken binnen de green deal. Welke projecten zijn dit precies?

Antwoord We hebben hierover gesprekken gevoerd met vertegenwoordigers van de Koninklijke Horeca. 
We zien dat in diverse steden succesvolle pilotprojecten gedaan worden die we vrij eenvoudig 
zouden kunnen overnemen. Denk hierbij aan:
 inzet van White Label vrachtwagen, elektrisch of op waterstof. Doel om transport in stad te 

minderen.
 Gezamenlijke inzet kleine biovergister. Oftewel, hoe om te gaan met restproducten en GFT.
 Meer lokale en streekgebonden (biologische) producten, ter vermindering transport en 

regionale marketing. 
 Verminder voedselverspilling en meer inzet voedselbanken.

  
Portefeuillehouder René de Heer
Beantwoord door Hubald van Ark
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

h.van.ark@zwolle.nl 

Gesteld door fractie
  

GroenLinks

Heeft betrekking op
 

Begroting 2021:  
Doel 6.1.2  Nieuwe ruimtelijke initiatieven, voortgangrapportage. En 7.3.4 Grondstromen

Vraag Plannen locatie IJsselhallen mis ik hierin, klopt dat, of komt dat pas in later stadium in berap omdat 
IJsselhallen tot 2024 nog evenement locatie is? Ik ben benieuwd naar de voortgang als het gaat 
om grondvervuiling/bodemsanering en de gevolgen voor de kosten daarvan.

Antwoord Op 28 september 2020 heeft de gemeenteraad ingestemd met de voorbereidingen voor de 
Gebiedsontwikkeling IJsselhallen en omgeving; kennis genomen van het Plan van aanpak en een 
voorbereidingskrediet beschikbaar gesteld.  Dat betekent dat nog maar kort geleden een start is 
gemaakt met de eerste stap uit het Plan van aanpak, het opstellen van de strategische verkenning. 
Met die verkenning wordt met name de vraag beantwoord wat we met het gebied willen en dus 
welke functies (woningbouw en andere daarmee goed te combineren functies) we daar een plek 
willen geven. Verdere financiële gevolgen van de zojuist gestarte werkzaamheden  zijn op dit 
moment dus nog niet aan de orde. Er zal zeker te zijner tijd onderzoek gedaan worden naar 
mogelijke bodemverontreiniging maar dat komt in een later stadium aan de orde.

  
Portefeuillehouder Ed Anker
Beantwoord door Ron Eggink
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

R.eggink@zwolle.nl
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Begroting 2021 
doel 6.2.1 een passend woning aanbod
 

Vraag Hebben we in Zwolle in beeld waar de (toekomstige) woonbehoefte ligt, qua leeftijd, 
gezinssamenstelling, zelfstandig of bescherm/begeleid wonen. En passen we de bouw van de 
geplande huizen, de na te streven 1000 per jaar, daarop aan?

Antwoord De gemeente gebruikt verschillende bronnen voor het bepalen van de woonbehoefte in de Zwolle.  
De Primos en CBS prognoses, vaak aangevuld met rapportages van het Planbureau voor de 
Leefomgeving (PBL), leveren de kwantitatieve woonbehoefte. Voor de kwantitatieve behoefte is 
het landelijke WoON onderzoek van belang (1 x 3 jaar) waarbij Zwolle meedoet aan de 
zogenoemde oversampling. In 2021 vind het WoON 2021 plaats. Door de resultaten daarvan te 
leggen naast het WoON 2018 kunnen we de ontwikkeling in de woonbehoefte goed volgen.
Naast de prognoses en het WoON zijn andere bronnen beschikbaar die veel zeggen over de 
woonbehoefte zoals het “Buurt voor buurt” onderzoek. 

  
Portefeuillehouder Ed Anker 
Beantwoord door Henrieke Selles
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

h.selles-heikoop@zwolle.nl

Gesteld door fractie GroenLinks
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Begroting 202
Doel 16.3.1 toekomstbestendige infrastructuur.

Vraag Worden met grote werkgevers als bijv. Onderwijs en Isala al afspraken gemaakt om fiets/fiets ov 
vervoer aan te moedigen? Indien ja, op welke wijze en met welke organisaties. Indien nee  ligt hier 
een kans?

Antwoord Er wordt door Zwolle al sinds een aantal jaar actief gewerkt aan mobiliteitsmanagement en de 
werkgeversaanpak. Hierbij is begonnen op bedrijventerrein Oosterenk naar aanleiding van de 
realisatie van het Isala-ziekenhuis en de reconstructie van de Ceintuurbaan. Deze aanpak is 
verder geïntensiveerd in het kader van het programma Beter Benutten Zwolle-Kampen 
Netwerkstad dat tussen 2012 en 2015 is uitgevoerd. Sindsdien heeft de Provincie Overijssel deze 
rol overgenomen door voor zowel de Regio Zwolle als Twente twee taakorganisaties hiervoor op te 
zetten (www.regiozwollemobiel.nl en www.twentemobiel.nl). 

Binnen de provincie Overijssel zijn voor deze taakorganisaties zogenaamde Mobiliteitsmakelaars 
aangesteld. Zij helpen bedrijven en werkgevers, waaronder Isala en MBO/ HBO-scholen met het 
opzetten van een slim, duurzaam en toekomstbestendig mobiliteitsbeleid. Er wordt intensief 
samengewerkt tussen scholen, vervoerders en gemeente en provincie om te stimuleren dat de 
fiets en combinatie fiets en openbaar vervoer ook voor deze doelgroep actief wordt gepromoot. 

In deze Coronatijd zet de provincie zich vanuit de werkgeversaanpak samen met de gemeenten, 
waaronder Zwolle, in om de positieve effecten van de crisis vast te houden: minder files en 
meer aandacht voor vitaliteit. ZO is er een zogenaamd mobiliteitsprotocol ontwikkeld voor 
bedrijven en wordt er nu concreet gewerkt aan fietsstimulering op het gebied van fiscaliteit en het 
gratis testen van een e-bike. Ook helpen zij bedrijven en organisaties kosteloos op weg met het 
aanvragen van een Subsidie Slimme en duurzame mobiliteit Overijssel. NB: Deze loopt nog tot 30 
november 2020.

  
Portefeuillehouder William Dogger
Beantwoord door Jeroen van Doorne
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

 J.van.Doorne@zwolle.nl

http://www.regiozwollemobiel.nl/
http://www.twentemobiel.nl/
mailto:J.van.Doorne@zwolle.nl
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Begroting 2021
Doel 6.3.3 We zorgen voor toekomstbestendige en gastvrije parkeeroplossingen

Vraag Er vanuit gaande dat de  laadpalen concessie Alegro bijna afloopt en in combinatie met 
toekomstbestendig parkeren. Welke plannen zijn er om  laadpalen voor elektrische auto voldoende 
en goed toegankelijk te maken?

Antwoord De komende periode gaan we als Zwolle samen met onder andere de provincies Gelderland en 
Overijssel, een aantal andere gemeenten, het Nationaal Kennisplatform Laadinfrastructuur (NKL), 
Stichting ElaadNL, de netbeheerders en zogenaamde laadconsulenten in een kopgroep aan de 
slag met een aanpak voor de integrale visie laadinfrastructuur en het plaatsingsbeleid. Dit doen we 
vanuit de Gelder-Overijsselse Regionale Aanpak Laadinfrastructuur (kortweg: GO-RAL). 

De huidige concessieovereenkomst met Ecotap/Allego bestaat uit een Plaatsingstermijn van 3 jaar 
en een Exploitatietermijn van 10 jaar. De Plaatsingstermijn loopt tot 1 juli 2021. Hierin zit nog een 
optie voor de concessieverlener (provincie) om eenmaal met1 jaar te verlengen. De 
Exploitatietermijn loopt tot 1 juli 2028, zodat ook na het aflopen van de Plaatsingstermijn de 
laadpalen gebruikt kunnen blijven worden. De Binnen de GO-RAL wordt de komende tijd ook 
gewerkt aan het organiseren van nieuwe aanbestedingen. Daarmee willen we voorkomen dat er 
een leemte dreigt te ontstaan tussen de huidige aanbieder en een nieuwe concessie. Zo willen we 
er zorg voor dragen dat we blijven voorzien in de behoefte, beschikbaarheid en toegankelijkheid 
van voldoende laadinfrastructuur voor elektrische auto's    

  
Portefeuillehouder William Dogger
Beantwoord door Jeroen van Doorne
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

 J.van.Doorne@zwolle.nl
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Begroting 
Doel 6.4.1 Energie:
 

Vraag Er wordt aangegeven dat de omliggende gemeenten Staphorst, Zwartewaterland etc ook kijken 
naar het grensgebied met Zwolle voor hun bijdrage in de RES. Met name het gebied 
Tolhuislanden ligt dan voor de hand. Welke consequenties heeft dit voor de gebiedcooperatie die 
er is opgericht? Hoe is de samenwerking met de bewoners van Tolhuislanden vanuit de regio. Is 
het mogelijk dat er vanuit de regio aanvullende wind/zon gerealiseerd moet worden in dit gebied 
en hoe gaat de gemeente Zwolle daar mee om?

Antwoord Het samen optrekken met de 3 noordelijke gemeenten en de provincie heeft als voordeel dat de 
lobby richting TenneT en enexis krachtiger is om het bestaande HS/MS station in het 
energiecluster nabij Hessenpoort te kunnen versterken om weer voldoende netwerkcapaciteit te 
krijgen en we initiatieven zoals die van de gebiedscoöperatie Tolhuislanden perspectief op 
aansluiting op redelijke termijn kunnen bieden. Deze samenwerking heeft geen invloed op het 
proces vanuit Tolhuislanden om met een concreet bod voor e-opwek via wind en zon te komen 
binnen de bestaande overeenkomst. Via de gemeentelijke vertegenwoordiging van de gemeente 
in de werkgroep Tolhuislanden leggen we de link naar de regio ontwikkeling en omgekeerd.

 
Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld

Beantwoord door Jan Albert Westenbrink / Tim Idema
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

j.westenbrink@zwolle.nl / t.idema@zwolle.nl
06 46013004 / 2787 

mailto:J.van.Doorne@zwolle.nl
mailto:ja.westenbrink@zwolle.nl
mailto:t.idema@zwolle.nl
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Begroting 
Doel  6.4.1 Energie

Vraag In de tekst wordt een aantal keren aangegeven dat er niet ingezet wordt op duurzaam opwekken 
(en isoleren) bij bedrijven in 2021. Deels vanwege netcongestie. Wat zijn andere argumenten op 
dit jaar nog niet in te zetten op bedrijven? Kan een overzicht gegeven worden wat er vanuit de 
gemeente nu wel voor het bedrijfsleven/op bedrijventerreinen gedaan wordt?

Antwoord Er is – naast het ontbreken van netcapaciteit in grote delen van het stedelijk gebied inclusief 
bedrijventerreinen  (waardoor zonneparken bij parkeerterreinen en op geluidswallen bijv. nu niet 
van de grond komen) – ook om budgettaire reden binnen het programma gekozen voor het 
opschorten van de aandacht voor 20 ha binnenstedelijke energie opwek.  Hieronder vallen o.a. de 
inspanning voor opwek op bedrijventerreinen. De gemeente zet zich in op het ondersteunen van 
de ondernemersvereniging Hessenpoort bij de verdere ontwikkeling van een gebiedsgerichte 
aanpak in een meerjaren programma, mede ondersteund door WeSustain.  Hierin zitten o.a. de 
bouw van een elektrolyser. Daarnaast zetten we in op bewustwording via een klimaatkrant en op 
handhaving van regelgeving. 

  
Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld

Beantwoord door Jan Albert Westenbrink / Tim Idema / Joke Kok
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

 j.westenbrink@zwolle.nl / t.idema@zwolle.nl / jm.kok@zwolle.nl
 06 46013004 / 2787 / 3252
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Begroting 2021 
Doel 7.1.2 Regie op ondergrondse infrastructuur
 

Vraag Kunt u aangeven of bij deze regievoering ook rekening zal worden gehouden met het ruimte 
houden of zelfs ruimte maken waar mogelijk voor wortelsstelsels van grote bomen? Op diverse 
plaatsen zijn tbv onder andere klimaatadaptatie extra grote bomen zeer gewenst maar is dit vaak 
niet mogelijk door alle ondergrondse infrastructuur. Als dit nog niet het geval is: welke eventuele 
meekoppelkansen met bijvoorbeeld het project klimaatadaptatie ziet u?

Antwoord Ja daar houden we rekening mee. De opgaven in de buitenruimte pakken we integraal op en 
stemmen af met bv klimaatadaptatie.  

  
Portefeuillehouder William Dogger
Beantwoord door Peter Schut
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

p.schut@zwolle.nl; 038-4982535

mailto:j.westenbrink@zwolle.nl
mailto:t.idema@zwolle.nl
mailto:jm.kok@zwolle.nl
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Begroting 2021 
Doel 7.1.3 Bomen in balans
 

Vraag Kunt u specificeren waar het extra geld a vier ton incidenteel aan zal worden uitgegeven? Wordt 
ook onderzocht of op plaatsen met weinig grote bomen eea kan worden toegevoegd? Welke 
techniek zal worden gebruikt om verdroging tegen te gaan?

Antwoord Jonge bomen krijgen begeleidingssnoei en oudere bomen waar nodig onderhoudssnoei. Exacte 
verdeling van het onderhoud is nu nog niet voor handen. Het onderhoudsprogramma 2021 wordt 
komende periode opgemaakt. Er komt samen met het reguliere budget van 2021 een verdeling 
naar boomonderhoud, kap ten behoeve van droogteschade en bijbehorende herplant.

Niet op iedere plek is het mogelijk om een boom te planten (afhankelijk van de ondergrondse en 
bovengrondse groeiplaats). De compensatie wordt zoveel mogelijk op dezelfde plek of in dezelfde 
buurt toegepast.

Een techniek tegen verdroging is bij nieuwe aanplant rekening houden met goede plantplaatsen 
voor de boom. Dit is een opgave in de verdichte stad. 
Verder experimenteren we met ROVA met twee nieuwe technieken. Een techniek gaat in op het 
langer water vasthouden in de kluit. Dit moet er toe leiden dat de wortels van de bomen meer 
vocht kunnen blijven opnemen en de boom mogelijk minder snel uitdroogd. Een andere techniek is 
door datagedreven te werken met vochtsensoren om waterbehoefte van de boom op de juiste 
momenten te weten en watergifte te voorzien. 

  
Portefeuillehouder William Dogger

Beantwoord door Wouter de Jong 

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

 w.de.jong@zwolle.nl
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Begroting 2021 
Doel 7.1.4 
 

Vraag Kunt u een tijdlijn schetsen mbt het gereedmaken/verduurzamen van de statenzaal voor gebruik 
door de Pelsertoren/De Horecamannen? Wanneer gaan zij volgens planning van start? Is 
vertraging te verwachten door Corona? Bestaat een risico dat gebruikers hierdoor afzien van hun 
voornemen? Is gewaarborgd dat de statenzaal voor bezichtiging/toeristen (goeddeels) toegankelijk 
blijft?

Antwoord Kunt u een tijdlijn schetsen mbt het gereedmaken/verduurzamen van de statenzaal voor gebruik 
door de Pelsertoren/De Horecamannen? Wanneer gaan zij volgens planning van start?
De voorbereiding is in volle gang, binnenkort wordt de Omgevingsvergunning ingediend. De 
opening staat gepland voor het eerste kwartaal van 2022

Is vertraging te verwachten door Corona? Bestaat een risico dat gebruikers hierdoor afzien van 
hun voornemen?
Op dit moment is er geen vertraging door Corona. Of er gedurende het project nog vertraging door 
Corona ontstaat is afhankelijk van eventuele nieuwe, verdergaande maatregelen. De 
initiatiefnemers zijn heel enthousiast. We schatten het risico heel klein dat ze afzien van hun 
voornemen door Corona. Ook hiervoor geldt dat we niet kunnen voorzien welke effecten eventueel 
nieuwe, verdergaande maatregelen hebben. 

Is gewaarborgd dat de statenzaal voor bezichtiging/toeristen (goeddeels) toegankelijk blijft?
Zoals aangegeven in de informatienota van 28 oktober 2019 “besluitvorming partij Statenzaal en 
vervolgproces”  is het verder uitwerken van de culturele invulling van de Statenzaal een 
nadrukkelijke voorwaarde. Initiatiefnemers hebben dit voortvarend opgepakt. Het voornemen is om 
een stichting op te richten, die programmering van de Statenzaal op zich zal nemen. Naast de 
initiatiefnemers zelf zullen bestuursleden met een duidelijke binding met cultuur worden gezocht. 
In de programmering is ruimte voor educatie, cultuur, muziek. Daarnaast blijft de Statenzaal 
beschikbaar voor huwelijksvoltrekkingen en voor de escaperoom van de Provincie. 

  
Portefeuillehouder René de Heer / Monique Schuttenbeld
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Beantwoord door Gea Velthuis

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

g.velthuis@zwolle.nl
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Begroting 2021 
Doel 7.2.1 Sociale veiligheid
 

Vraag Zwolle heeft qua (schiet)incidenten een onstuimige tijd achter de rug. In hoeverre hebben we in 
beeld hoe de bewoners hun veiligheid ervaren, en in hoeverre de gedane interventies van invloed 
zijn op de ervaren veiligheid vooral in de wijken waar de incidenten zich hebben afgespeeld?

Antwoord Om te bepalen hoe inwoners hun veiligheid ervaren maken we o.a. gebruik van onze relaties in de 
wijken, van professionals in de wijken en het buurt-voor-buurt onderzoek. Op basis daarvan 
constateren we dat in een aantal wijken de veiligheidsperceptie is verminderd of lager is dan het 
gemiddelde van Zwolle. Bij veiligheidsincidenten nemen we samen met onze partners altijd zo snel 
mogelijk maatregelen om de situatie te normaliseren en hebben we expliciet oog voor de impact 
op de wijk. Dit doen we bijvoorbeeld door gerichte toenadering van onze wijkmanagers en 
professionals in de wijken, al dan niet samen met de burgemeester en wijkwethouders. We 
merken dat deze inzet wordt gewaardeerd en het veiligheidsgevoel van inwoners bevordert. 
Tegelijkertijd komt het voor dat inwoners soms andere verwachtingen hebben, bijvoorbeeld bij de 
mogelijkheden of uitwerkingen van het strafrecht. Naast de aanpak bij incidenten werken we 
structureel aan de veiligheid en leefbaarheid van onze wijken, onder meer via de sporen in onze 
veiligheidsvisie of de gerichte programma’s en projecten van het wijkmanagement. Hoewel het 
altijd lastig blijft om precies vast te stellen wat het effect is van beleidsinterventies,  zijn we ervan 
overtuigd dat onze inzet positief bijdraagt aan de (ervaren) veiligheid.

  
Portefeuillehouder Peter Snijders

Beantwoord door Silvan Hijlkema
Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

 s.hijlkema@zwolle.nl
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9.1.3 / bestedingsvoorstel 50

Paginanummer: 

Vraag Wat betekend in dit bestedingsvoorstel de doorontwikkeling van Senshagen? Kan dit globaal 
aangegeven worden? 

  
Antwoord We consolideren en verbeteren wat er al is ontwikkeld voor Senshagen. Er wordt invulling gegeven 

aan de lessen van de lesmodules die ontwikkeld zijn en de deelnemers groep wordt vergroot.
Ook is er een communicatieplatform voor de wijk in ontwikkeling.
Daarnaast worden datastromen geanalyseerd zodat er waardevolle informatie over en impact van 
maatregelen inzichtelijk worden.
 

  
Portefeuillehouder
 

Michiel van Willigen

Beantwoord door
 

Marcel Broekhaar

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

 MEG.Broekhaar@zwolle.nl
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Heeft betrekking op Begroting 2021 
Doel  9.1.3 / bestedingsvoorstel 50

Paginanummer:

Vraag Hoe worden de ethische gevolgen bij deze bestedingen geborgd? Komt er een ethische 
commissie en wordt ook een publiek algoritme register overwogen?

  
Antwoord Vanuit het programma Datagedreven werken wordt er gewerkt aan het inrichten van een ethische 

commisie vanaf 2021.
Een algoritme register is tot nog toe niet overwogen. Wel publiceren we middels dashboards 
geografisch gerelateerde data die verzameld is door inwoners. De aard van de toe nu toe 
gebruikte data heeft er voor gezorgd dat er in een eerder stadium geen aandacht is geweest voor 
ethische kwesties. Dit in tegenstelling tot projecten waar mogelijk met persoonsgegevens wordt 
gewerkt. 

  
Portefeuillehouder
 

Michiel van Willigen

Beantwoord door
 

Marcel Broekhaar

Contactgegevens 
ambtenaar bij 
vervolgvragen

 MEG.Broekhaar@zwolle.nl


